
Високи  представник:  “БиХ
треба показати нову озбиљност
у  вези  са  сигурносним
питањима”
Високи представник Педи Ешдаун (Паддy Асхдоњн) је данас послао
писмо  предсједавајућем  Савјета  министара  господину  Аднану
Терзићу, апелујући да Савјет министара, без одлагања, стави у
парламентарну  процедуру  Нацрт  закона  о  обавјештајно-
сигурносној  агенцији.

Прошло је више од два мјесеца од када је Комисија за реформу
обавјештајног сектора, предвођена мађарским стручњаком из ове
области  господином  Калманом  Кочишом  (Калман  Коцсис),
представила  нацрт  закона  Савјету  министара.  Деполитизована
агенција под демократском парламентарном контролом требала би
почети са радом 1. јануара 2004. године, али због политички
вођених измјена и допуна Закона, Босна и Херцеговина не може
показати  спремност  да  се  прикључи  Европи  у  борби  против
међународног  тероризма,  организованог  криминала  и  трговине
људима.

Високи представник вјерује да сигурност мора бити главна тачка
на дневном реду БиХ. БиХ мора показати нову озбиљност у вези
са сигурносним питањима, и први тест те нове озбиљности је
Закон о обавјештајно-сигурносној агенцији. Високи представник
је рекао господину Терзићу “да ако Савјет министара не може
прослиједити Закон парламенту до 15. децембра, то ће бити
забрињавајућа  порука  о  раду  Савјета  министара  и  њихове
спремности да се озбиљно позабаве сигурношћу државе”.  Већ се
довољно  одуговлачило,  те  даља  одлагања  могу  подривати
сигурност ове земље, као и њену међународну репутацију да
узима за озбиљно питање државне сигурности.   

https://www.ohr.int/%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d0%b1%d0%b8%d1%85-%d1%82%d1%80%d0%b5%d0%b1%d0%b0-%d0%bf%d0%be%d0%ba%d0%b0%d0%b7%d0%b0/
https://www.ohr.int/%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d0%b1%d0%b8%d1%85-%d1%82%d1%80%d0%b5%d0%b1%d0%b0-%d0%bf%d0%be%d0%ba%d0%b0%d0%b7%d0%b0/
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Свако даље одгађање ће озбиљно угрозити наше шансе да имамо
нову службу у потпуности оперативну на почетку Нове године.
“Такав неуспјех би служио као потврда међународној заједници
да  БиХ  нема  институционалних  капацитета  за  еуро-атлантске
интеграције  нити  за  борбу  против  тероризма,”наведено  је  у
писму високог представника.

У писму премијеру Терзићу, високи представник је позвао на
успостављање  мале  ад  хоц(ад  хоц)  радне  групе  за  реформу
обавјештајних служби. Та радна група би могла имати једног
предсједавајућег  и  два  члана  који  би  радили  заједно  са
међународном заједницом на припреми успостављања Агенције. Са
усвајањем  Закона,  чланови  могу  бити  именовани  на  кључне
позиције у Агенцији, што би обезбиједило континуитет у реформи
обавјештајних  служби,  те  дозволило  Савјету  министара  да
одржава неопходним институционални уређај како би надгледали
спровођење ове комплексне реформе.


